
 

 

 
Beslutningsreferat fra generalforsamlingen 2022 i Danske Tursejlere 

Den 1. april 2023 kl. 11.00 i Lokalerne 

Korsør Sejlklub. Restaurant Lystbådehavnen, Sylowsvej 10, 4220 Korsør 
 

 

Henning Jensen bød velkommen til de fremmødte, hvorefter han gik direkte over til dagsordenen. 

 

1. Valg af dirigent.  

 

Bestyrelsen foreslog Carl Gerstrøm som dirigent. Carl Gerstrøm blev enstemmigt valgt.  

Jf. vedtægternes § 10 stk. 3 ”Indkaldelse til generalforsamling”, skal indkaldelsen 

bekendtgøres 4 uger før på hjemmesiden. 

 

Indkaldelsen har ligget på hjemmesiden og på Facebook siden midten af januar 2023, ligesom 

indkaldelsen blev bragt i Tursejleren 1, som blev udsendt til alle medlemmer medio februar 

2023.Dirigenten konstaterede derfor, at generalforsamlingen er lovligt indvarslet og 

beslutningsdygtig.  

 

2. Valg af to stemmetællere.  

 

Bestyrelsen foreslog Krestine Frandsen og Bente Hansen som stemmetællere.                   

Disse blev valgt. 

 

3. Opgørelse af det antal stemmer der er til stede ved generalforsamlingen.  

 

Klubnr. Klubnavn Stemmer 

 Klubber med hver 5 stemmer 0 

 Enkeltstemmer 30 

 Stemmer i alt repræsenteret 30 

                     

 

4. Bestyrelsens beretning. 

Den skriftlige beretning var udleveret til de delegerede inden generalforsamlingen og har 

ligeledes været tilgængelig på Danske Tursejleres hjemmeside. Henning Jensen aflagde 

bestyrelsens mundtlige beretning.  

Efter fremlæggelsen takkede Henning Jensen alle for godt samarbejde i 2022. 

Dirigenten lod bestyrelsens beretning overgå til generalforsamlingen for debat. 

Bestyrelsens beretning blev godkendt med applaus uden bemærkning fra de fremmødte. 

  



 

 

5. Fremlæggelse af det reviderede regnskab til godkendelse.  

 

Leif Nielsen gennemgik resultatopgørelsen for perioden 1. januar – 31. december 2022 samt 

balancen pr. 31. december 2022.  

 

Dirigenten meddelte, at han havde set det af revisorerne og af bestyrelsen underskrevne               

regnskab. Dirigenten lod regnskabet overgå til debat. 

 

Der var ingen spørgsmål til regnskabet og dirigenten bad om generalforsamlingens    

godkendelse af regnskabet. 

 

Regnskabet blev godkendt med applaus. 

             

6. Fremlæggelse af det kommende års budget.  

 

            Dirigenten konstaterede, at jævnfør vedtægternes § 10 skal budgettet ikke godkendes, men er   

et orienteringspunkt, og gav ordet til Sune Abelgren Olsen, som præsenterede budgettet for 

2023. 

 

            Generalforsamlingen tog gennemgangen til orientering. 

 

7. Fastlæggelse af kontingent.  

 

Dirigenten gav igen ordet til Henning Jensen, som motiverede bestyrelsens forslag om 

uændret kontingent for 2024. 

 

A medlemmer (klub) kr. 360,- om året 

B medlemmer (klubmedlem) kr. 395,- om året   

C medlemmer (individuelt medlem) kr. 445,- om året   

D medlemmer (medlem uden ansvarsforsikring kr. 230,- om året   

 

Forslaget blev vedtaget. 

 

8. Behandling af indkomne forslag. 

 

Dirigenten meddelte, at der er indkommet forslag fra bestyrelsen om mindre justeringer af 

vedtægterne for Danske Tursejlere. Dirigenten bad Leif Nielsen om at gennemgå 

ændringsforslaget. 

 

Leif Knudsen spurgte, om generalforsamlingen kunne vedtage vedtægtsændringer på dagen. 

Dirigenten oplyste, at det krævede en ekstraordinær generalforsamling, så det var ikke muligt 

at vedtage ændringer på selve dagen. 

 

Leif Nielsen gennemgik ændringsforslaget paragraf for paragraf. 

 

Dirigenten spurgte generalforsamlingen om ændringsforslaget gav anledning til 

bemærkninger. 

 



 

William Jacobsen mente, at der var fejl i § 11 stk. 1, da der ikke er angivet en deadline for 

selve afholdelsen af en eventuel ekstraordinær generalforsamling, men blot for indkaldelsen. 

Problemstillingen blev drøftet, og man besluttede at ændre §11 stk. 1 inden den 

ekstraordinære generalforsamling, så der fremover er angivet, at den ekstraordinære 

generalforsamling skal afholdes seneste 6 uger efter begæringen er fremsat. 

 

Erik Holm foreslog, at man eventuelt ændrede §6, stk. 2 til: ”…mulighed for 1 – 2 

næstformænd.” 

 

Dirigenten satte ændringsforslagene til afstemning. 

 

Forslagene til vedtægtsændringerne blev godkendt og sendes til endelig godkendelse på den 

ekstraordinære generalforsamling. 

 

Dirigenten oplyste, at bestyrelsen vender tilbage med dato for ekstraordinær 

generalforsamling. 

 

 

9. Valg af bestyrelsesmedlemmer. 

 

Dirigenten meddelte, at der skulle vælges 4 bestyrelsesmedlemmer, og at følgende kandidater 

var indstillet: 

 

• Henning Jensen (genopstiller) 

• Søren Juul Nerenst (genopstiller) 

• Christian Larsen (genopstiller ikke) 

 

Herudover har Dorthe Lemming meddelt, at hun ønsker at trække sig fra bestyrelsen grundet 

personlige årsager. 

 

Dirigenten meddelte, at Jf. vedtægternes § 10 stk. 11 er der indkommet følgende indstillinger 

inden opstillingsfristens udløb den 17. februar 2023: 

 

• Ebba Glückstadt (opstiller som ny kandidat) 

• Leif Nielsen (opstiller som ny kandidat) 

 

Dirigenten meddelte, at der ikke er indstillet andre kandidater, men foreslår for god ordens 

skyld, at de nævnte kandidater lige rejste sig og kort præsenterede sig for 

generalforsamlingen inden vi kunne konstatere, at der var fredsvalg. 

 

Generalforsamlingen klappede og Dirigenten konstaterede, at de 4 kandidater blev valgt. 

 

• Ebba Glückstadt for 1 år. 

• Leif Nielsen for 2 år. 

  



 

 

10. Valg af 1. og 2. suppleant. 

 

Dirigenten meddelte, at der skulle vælges 2 suppleanter. Bestyrelsen indstillede: 

 

• Nicolas Munk-Rechnitzer som 1. suppleant 

• Rasmus Laustsen som 2. supplean 

 

            Dirigenten spurgte, om der var yderligere kandidater? 

            Det var ikke tilfældet og suppleanterne præsenterede kort sig selv for generalforsamlingen. 

            Begge blev valgt med applaus.     

                           

11. Valg af 2 kritiske revisorer samt en suppleant. 

 

Dirigenten meddelte, at der skulle vælges 2 kritiske revisorer samt en revisorsuppleant. 

 

Bestyrelsen indstillede: 

• Genvalg af Ib Rasmussen og Eivind Skaalum som kritiske revisorer  

• Genvalg Leif Kruse som kritisk revisorsuppleant. 

 

            Der var ikke andre kandidater så dirigenten konstaterede, at alle var genvalgt.                     

12. Godkendelse af ekstern revision. 

 

Dirigenten meddelte, at der skulle vælges ekstern revision. 

Bestyrelsen indstillede valg af Revision & Råd, statsautoriseret revisionsselskab i Odense. 

Indstillingen blev godkendt. 

 

13. Eventuelt. 

 

Dirigenten oplyste, at under eventuelt kunne alt drøftes, men intet vedtages. 

 

Leif Knudsen spurgte, om det kunne blive et problem for den nye sekretariatschefs 

handlefrihed, at den tidligere chef kommer i bestyrelsen. 

 

Sune Abelgren Olsen svarede, at han allerede har været ansat 1 år og har konstateret, at 

samarbejdet mellem han og Leif har været fortrinligt og med masser af plads til nye visioner. 

Leif har været bannerfører for at etablere Danske Tursejleres store netværk og med Leif 

Nielsen i bestyrelsen vil han her kunne fortsætte med at pleje dette i samarbejde med den 

øvrige bestyrelse og den nye sekretariatschef. 

 

Torben Jensen takkede Danske Tursejlere for det store arbejde og ønskede tillykke med 

fusionen med DFU. 

            Han roste også det nye samarbejde med Svenska Kryssarklubben, og anbefalede bestyrelsen      

            at forsøge et lignende samarbejde med ADAC i Tyskland. 

 

Leif Nielsen oplyste, at fusionen med DFU ikke er indeholdt i budgettet for 2024. 

Selve fusionen træder i kraft 1. juni 2023 med økonomisk tilbagevirkende kraft fra d. 1. 

januar 2023.  

Efter fusionen kan bundlinjen på budgettet måske blive ca. 200.000 bedre. 



 

 

Nicolas Munk-Rechnitzer ønskede at få oplyst, hvor mange medlemmer DFU har. 

Leif Nielsen oplyste, at der ca. er plus/minus 2000 efter et forsigtigt skøn. 

 

Erik Holm, som sad i Danske Tursejleres bestyrelse, da Leif Nielsen blev forretningsfører, 

roste Leif for den nye og anderledes styring af Danske Tursejlere, som har ført til meget stor 

fremgang. 

 

            Carl Gerstrøm takkede også Leif for et godt samarbejde gennem tiden. 

 

Henning Jensen takkede for god ro og orden og lukkede generalforsamlingen med en tak til 

Carl Gerstrøm for dirigentarbejdet. 

               

            Til slut bad Henning Jensen generalforsamlingen udbringe et leve for Danske    

            Tursejlere. 

 

 

 

 

            Dato:  Dato: 

 

            Bente Hansen                                               Carl Gerstrøm 

            Referent                                      Dirigent                                             


